
 

 

Protokół nr XXX.17 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 26 stycznia 2017 r. 
 

 
Przewodniczący Rady Jarosław Szałata otworzył obrady o godzinie 14

05 
w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych na sesji było 15 radnych (nieobecna była radna 

Zofia Plewa i radny Ferdynand Sańko) co stanowiło kworum. Przywitał Starostę, radnych 

oraz gości. Następnie poinformował, że Zarząd Powiatu zwrócił się z wnioskiem  

o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych 

jako wkładu własnego na realizację zadania (druk nr 5). Sprawa jest pilna i ważna ponieważ 

wnioski do tego projektu można składać do 31 stycznia. Przewodniczący zapytał czy są jakieś 

pytania bądź uwagi? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za 

wprowadzeniem projektu uchwały na druku nr 5 do porządku obrad głosowało 15 radnych. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Roczne sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 

2016. 

4. Informacja o wykorzystaniu środków PFRON i ocena wykonywania zadań z zakresu  

pomocy społecznej w powiecie. 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w roku 2016. 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia „Planu rozwoju sieci dróg powiatowych w Powiecie 

Międzyrzeckim na lata 2016 – 2020” (druk nr 40 - z 2016 r.), 

b) w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

na rok 2017 (druk nr 1), 

c) w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i 

specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na 

terenie Powiatu Międzyrzeckiego (druk nr 2), 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 3), 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2017 r. (druk nr 4), 

f) w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 

realizację zadania (druk nr 5). 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

9. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 29 grudnia 2016 r. 

10. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na poprzedniej sesji zbierano pieniądze na leczenie 

pana Waldemara Nowaczyka. Poinformował, że dzisiaj również zbierane są pieniądze na ten 

cel. Przewodniczący powiedział, że ukazała się książka jego autorstwa, którą będzie można 

otrzymać po sesji wpłacając dowolną kwotę na leczenie pana Nowaczyka. 31 stycznia  

o godz.18
00

 w kinie w Pszczewie odbędzie się wieczór autorski gdzie również będzie 
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możliwość nabycia tej książki, a zebrane pieniądze zostaną przekazane dla pani Mirosławy 

Górnej z Pszczewa, która choruje na rdzeniowy zanik mięśni. 

 

Ad 2. 

 

Radny Zbigniew Smejlis skierował się do Starosty z prośbą, żeby odnieść się pisemnie do 

wniosku Stowarzyszenia Rozwoju Miejscowości Kursko w sprawie budowy chodnika. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że to pismo było przewidziane w punkcie sprawy 

organizacyjne, gdzie przedstawiana jest korespondencja kierowana do Rady. 

 

Radna Beata Kwiatkowska powiedziała, że jej interpelacja również dotyczy budowy 

chodnika w miejscowości Kursko. Jest tam bardzo niebezpiecznie ponieważ chodzą tą drogą 

dzieci na przystanek autobusowy i nie mają gdzie uciec przed jadącymi szybko samochodami. 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad informując, że będzie on 

omówiony łącznie z 4 i 5 pkt porządku obrad ponieważ dotyczy działalności Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie, a informacje przedstawi Dyrektor Elżbieta Górna. Zaznaczył, że 

szczegółowa informacja o wykorzystaniu środków PFRON będzie w późniejszym czasie ze 

sprawozdaniem Powiatowego Urzędu Pracy. 

 

Dyrektor PCPR powiedziała, że sprawozdania zostały omówione na wszystkich komisjach. 

PCPR pracuje z wieloma grupami klientów pomocy społecznej i pieczy zastępczej. Zgłaszają 

się osoby znajdujące się w najtrudniejszej sytuacji życiowej. Powiedziała, że każdy kto się 

zgłasza taką pomoc otrzymuje. Pozwalają też na to środki otrzymywane z budżetu powiatu. 

Środki PFRON natomiast nie są zależne ani od PCPR, Zarządu czy Rady Powiatu ponieważ 

są to środki wskazane przez fundusz. Dofinansowania udzielane są więc na takim poziomie 

na jakim te środki są otrzymywane. Efekty i sukcesy działalności PCPR to również 

umiejętność współpracy z innymi instytucjami i organizacjami. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje i zapytał czy są jakieś 

pytania? Pytań nie było. 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podejmowania uchwał: 

 

a) w sprawie przyjęcia „Planu rozwoju sieci dróg powiatowych w Powiecie 

Międzyrzeckim na lata 2016 – 2020” (druk nr 40 - z 2016 r.) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXX.148.17. 
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b) w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Międzyrzeckiego na rok 2017 (druk nr 1) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 1. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXX.149.17. 

 

c) w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych  

i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych  

i specjalnych na terenie Powiatu Międzyrzeckiego (druk nr 2) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXX.150.17. 

 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 3) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXX.151.17. 

 

e) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2017 r. (druk nr 4) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXX.152.17. 

 

f) w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 

realizację zadania (druk nr 5) 

 

Starosta powiedział, że omówił ten projekt na posiedzeniach komisji i przeprosił, że został 

wprowadzony w takim trybie ale szpital do 31 stycznia musi złożyć ten wniosek. Konieczna 

jest do tego uchwała Rady, a jeśli ten projekt zostanie zaakceptowany to Zarząd stanie przed 

dylematem i będzie musiał znaleźć w projekcie budżetu przyszłego roku te pieniądze. 

Związane jest to z modernizacją szpitalnego oddziału ratunkowego. Wyliczane jest to na 

bieżąco i nie uwzględniono wcześniej kosztów instalacji elektrycznej i sanitarnej. W związku 

z tym Starosta w imieniu Zarządu zgłosił autopoprawkę i poprosił o wpisanie kwoty 986 

517,22 zł kosztów kwalifikowanych. Poprosił o podjęcie tej uchwały ponieważ jest ona 

ważna z punktu widzenia rozwoju szpitala powiatowego w Międzyrzeczu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi albo pytania? Pytań nie było.  

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 15 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 15 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXX.153.17 
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Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad przekazując głos Staroście. 

 

Starosta powiedział, że temat Kurska jest mu znany. Stowarzyszenie pisze pisma o budowę 

chodnika już od około trzech lat. Przypomniał, że Kursko nie zostało zapomniane ponieważ 

była tam zrealizowana jedna z pierwszych schetynówek w powiecie międzyrzeckim droga 

Kursko – Chycina, która kosztowała około 4.500.000 zł. Jeśli chodzi o budowę chodnika to są 

dwie kwestie i odpowiedzi mieszkańcom udzielano. Od 2007 r. realizowany jest program 

budowy małej infrastruktury przy drogach powiatowych we wszystkich gminach na zasadzie 

50% gmina 50% powiat. Przez wiele lat było to po 50.000 zł, teraz jest po 75.000 zł. To 

gmina określa, które zadanie w danym roku będzie wykonane i z tego co mu wiadomo ma być 

to inwestycja w Kalsku. Do końca stycznia gminy mają zdecydować jakie zadanie 

inwestycyjne będzie robione. Mieszkańcy Kurska muszą zwrócić się do gminy, żeby chodnik 

w Kursku wybudować. Problemem technicznym jest to, że ta droga jest dość wąska, pas 

drogowy musi mieć swoją szerokość, a chodnik musi mieć minimum 1,5 metra. Wyjście poza 

pas drogowy na grunty prywatne wiąże się z koniecznością uzgadniania i wykupu tych 

gruntów od prywatnych właścicieli. Starosta powiedział, że zobowiąże Dyrektora ZDP, żeby 

określił możliwości techniczne. Jeśli taka będzie wola gminy to nic nie stoi na przeszkodzie, 

żeby zamiast Kalska robić Kursko. Dodatkowo, gdyby były oszczędności przetargowe na 

Kalsku można by się zastanowić czy te pieniądze nie przeznaczyć przynajmniej na częściową 

budowę chodnika w Kursku. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście. 

 

Starosta poinformował, że w okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 4 posiedzenia.  

29 grudnia podjęto uchwałę w sprawie ustanowienia służebności przesyłu a także zajmowano 

się sprawami z zakresu gospodarki nieruchomościami. 11 stycznia zajmowano się sprawami  

z zakresu ZDP, podjęto uchwałę o ogłoszeniu przetargu na działkę w Trzcielu. Ustalono także 

stawki czynszu za 1m
2
 powierzchni użytkowej lokali mieszkalnych. 17 stycznia 

zaopiniowano projekty uchwał, które były podjęte na sesji. Zarząd podjął także uchwałę  

w sprawie o zaliczeniu drogi do kategorii dróg gminnych. Podjęto również uchwałę  

w sprawie planu kontroli jednostek organizacyjnych. Zajmowano się również sprawami  

z zakresu ZDP oraz gospodarki nieruchomościami. 

 

Informację o uchwałach budżetowych przedstawił Skarbnik. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołu. 

Protokół z XXIX sesji został przyjęty. 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że wpłynęło pismo Stowarzyszenia Rozwoju 

Miejscowości Kursko, które zostało już szczegółowo omówione. Radni otrzymali również 

pismo prokuratury w związku z przeterminowanymi płatnościami na rzecz szpitala. Wpłynęło 

także pismo związane z sytuacją płacową w Domu Dziecka w Skwierzynie.  
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Przewodniczący poinformował, że następna sesja odbędzie się 22 lutego. Posiedzenie sesji 

zakończono o godz.14
45

. 

 

 

 Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

         Jarosław Szałata 


